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Starý dobrý swing v podání kapely ČZU Life Orchestra přivítal v pravé poledne v sobotu 10. června 
první absolventy, kteří dorazili do areálu ČZU v Praze-Suchdole. Během odpoledne jich sem zavítalo  
přibližně na čtyři a půl tisíce.

BULLetin kLUBU aBSOLventů ČeSké ZeměděLSké UniverZity v PraZe    

        číslo 2.    ročník vii./2017          

absolvent

Z ahradní slavnost se odehrávala v celém areá-
lu univerzity. Absolventi mohli nahlédnout 

do laboratoří a učeben, projít se libosadem, skle-
níky i  demonstračními stájemi. Ze střech nej-
novějších pavilonů se návštěvníci mohli kochat 
výhledy na Prahu a plánovat, do které z budov 
jednotlivých fakult se ještě podívají.

Na  dvou pódiích v  centru areálu mezitím 
probíhal kulturní program, který vyvrcholil vy-
stoupením skupin Žlutý pes, Portless a v podve-
čer pak vystoupením Lucie Bílé s kapelou Petra 

Maláska. V  blízkosti univerzitní školky Poní-
ček byly pro děti přichystány projížďky na koni 
a ponících a tvořivé dílny. Na návštěvníky čekaly 
i stánky s propagačními předměty a občerstve-
ním. Největší fronty se tvořily před stánkem, kde 
se čepovalo pivo ze školního výukového pivovaru 
a koštovalo víno ze školních vinic z Chloumku 
u Mělníka.

„Je to příležitost navázat na to dobré, co jsme 
společně zažili a vytvořili, a rozvinout nové nápa-
dy,“ říká o zahradní slavnosti rektor prof. Ing. Jiří 

Balík, CSc., dr. h. c., který také ocenil podporu tří 
desítek partnerů akce z řad zemědělských druž-
stev a jiných firem z celé republiky.

Zahradní slavnost pro absolventy a  přáte-
le ČZU byla poprvé zorganizována loni. Le-
tos již podle koordinátora Klubu absolventů 
doc. Ing. Petra Heřmánka, Ph.D., který akci při-
pravil, dorazilo desetkrát víc návštěvníků. Řada 
z nich se zároveň zaregistrovala do Klubu absol-
ventů. Za pětadvacet let od roku 1992 absolvova-
lo ČZU 62 tisíc studentů.

Zahradní slavnost absolventů a přátel ČZU



Vzpomínáte ráda na studentská léta? Na co 
nejvíc?
Začínali jsme studovat ještě v Dejvicích, bydle-
li jsme na kolejích na Vyšehradě. Během studia 
jsme se pak přesunuli do Suchdola. Pochopitel-
ně nejvíc vzpomínám na náš kroužek, na půl-
roční stáž po prvním ročníku v JZD v Blahoti-
cích, která nás hodně stmelila. Samozřejmě také 
vzpomínám na majáles, v roce 1965 byl zvolen 

zel. Našla jsem si práci v České spořitelně a tam 
jsem zůstala třiatřicet let.

To je docela dlouhá doba... 
Ano, nakonec jsem se vypracovala na náměst-
kyni závodu výpočetní techniky a vedoucí od-
boru na centrále v Praze. Ekonomické vzdělání 
na VŠZ bylo kvalitní. Všichni, kdo jsme se trochu 
snažili, jsme se dobře uplatnili. Sama bych bývala 
raději šla na VŠE, ale když mi nebylo umožněno 
studium na gymnáziu, byla jsem ráda za VŠZ – 
a byla to dobrá škola! (smích)

Co vám dala vysoká škola do života?
Vedle ekonomického vzdělání především samo-
statnost. Rodiče bydleli padesát kilometrů dale-
ko, a museli jsme se starat sami. Neměli jsme moc 
peněz. Měla jsem sice stipendium, přivydělávala 
jsem si jako tzv. pomocná vědecká síla, ale dostá-
vala jsem za to odměnu ve stokorunách. Nevím, 
co by tomu řekli dnešní studenti! Ale nezávidím 
jim, a pokud snad přece jen něco, tak výuku jazy-
ků a cestování. 

Ekonomické vzdělání na VŠZ bylo kvalitní
ing. eva Padělková vystudovala v roce 1967 obor  
Provoz a ekonomika na Provozně ekonomické fakultě vŠZ.

králem známý beatnik Alan Ginsberg, kterému 
dělal tlumočníka spolužák Karel Kovanda. Ten 
později vystudoval v Americe politologii a stal 
se velvyslancem při NATO. Rok poté byl zvo-
len známý textař a  scenárista Eduard Pergner. 
Zvláštností tehdejší doby bylo, že náš obor stu-
dovali nejen zájemci o zemědělství, ale také lidé, 
kteří z politických důvodů na jiné škole studo-
vat nemohli. Díky šíři studia jsme se ale dobře 
uplatnili.

Kam jste zamířila vy?
Po promoci jsem pracovala jako programátorka 
v Podniku výpočetní techniky. V diplomce jsem 
se totiž zaměřila na automatizované zpracová-
ní dat ze státního statku v Berouně, pro který 
je celkově zpracovával právě Podnik výpočetní 
techniky. Tam mě pak osud svedl s manželem. 
Za čtyři roky jsem se provdala a odstěhovali jsme 
se do Českých Budějovic, odkud manžel pochá-
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ČZU na sociálních sítích
www.facebook.com/CZUvPraze 
www.twitter.com/CZUvPraze
www.youtube.com/CZUvPraze

Byla to krásná doba
ing. Zdeněk Janovec absolvoval agronomickou fakultu vŠZ  
v roce 1967. „Byla to krásná doba, na niž se hezky vzpomíná,“ 
říká a podtrhuje, že i oba jeho synové vystudovali v Suchdole.

Na co z dob univerzitních studií nejraději 
vzpomínáte?
Asi jako většina spolužáků nejraději vzpomí-
nám na půlroční praxi. Ve Výprachticích jsme 
sázeli brambory, oborávali je ještě s  koněm. 
Vzpomínám si na vedoucího šlechtitelské sta-
nice Ing. Majora a na pana docenta Příhodu, 
který za námi jezdil, aby nás vzdělával v meteo-
rologii. A také nás učil poznávat houby a ty pra-
vé sbírat a zpracovávat. Díky němu vím, že ně-
které houby není dobré zapíjet alkoholickými 
nápoji… (smích)

Co jste tehdy chtěl dělat?
Vyrůstal jsem v době, kdy to bylo jasně určeno. 
Doma v Orlických horách jsme měli hospodář-
ství, které bylo pohlceno JZD, a bylo třeba, aby 
někdo z nás dětí šel pracovat do JZD. Vyrůstal 

Jak to dopadlo?
Nakonec jsem získal práci v Agrochemickém 
podniku v Žamberku. Tak trochu přes známé. 
Ředitel se však za mě musel zaručit, že si mě 
ohlídá. Tam jsem zůstal až do revoluce.

Hledali jsme něco, jak bychom mohli po-
kračovat v  nových podmínkách. A  nakonec 
nějak přirozeně vykrystalizovala autodopra-
va. Společně s kolegy, kteří v Agrochemickém 
podniku vedli autodopravu, jsme koupili ka- 
mion. Pak druhý. A v současné době jich ve fir-
mě Uniport provozujeme čtyřicet.

jsem v tomto prostředí a moc jsem o tom nepře-
mýšlel. JZD Pěčín bylo v té době řízeno tvrdou 
rukou člena revizní komise Okresního výboru 
KSČ a nijak neprosperovalo.

A přesto jste tam nastoupil?
Pobíral jsem podnikové stipendium dvě stě ko-
run měsíčně. Neměl jsem na vybranou a navíc 
jsem nechtěl zarmoutit rodiče, kteří v družstvu 
měli majetek. Pak přišel rok 1968 a po krátkém 
uvolnění poměrů se vše vrátilo do starých ko-
lejí, a já byl jako nežádoucí propuštěn. Nastou-
pil jsem pak do sousedního JZD v Rybné nad 
Zdobnicí. Tam nás bylo víc podobně svobodo-
myslných. Ale stejně jsem dál hledal práci, která 
by mě víc naplňovala. S černým puntíkem v ká-
drových materiálech to šlo špatně. Nikdo mě 
nechtěl zaměstnat. 

Kde se s námi můžete setkat:
LiFe SCienCeS FiLm FeStivaL – Praha 16. – 20. 10. 2017
GaUdeamUS – Brno 30. 10. – 3. 11. 2017
Přehled všech akcí a podrobnosti o jejich konání naleznete na www.czu.cz. 


